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Geachte leden van de Adviesraad Sociaal Domein, 

 

Hartelijk dank voor uw advies van 9 augustus 2020 over de Hilversumpas. Wij lezen uit uw advies dat u 

zich zorgen maakt over een aantal aspecten van de gekozen scenario’s. U geeft aan negatief te adviseren 

over de Hilversumpas zoals die nu door het college wordt voorgesteld. 

 

De inhoudelijke opmerkingen die u in uw advies noemt zijn: 

1. Dat het doel dat met de pas wordt nagestreefd niet duidelijk benoemd wordt 

2. Dat de pas niet meer is dan een bewijs van registratie 

3. Dat een pas die alleen voor minima is stigmatiserend kan werken en dat er mensen buiten de boot 

vallen als alleen de bij de gemeente bekende doelgroep aangeschreven gaat worden 

4. Dat het niet duidelijk is wat er wordt bedoeld met het beter inrichten van het minimabeleid. Gaat het 

om een verbetering voor de doelgroep, of een efficiencyslag voor de gemeentelijke organisatie? 

5. Dat de wensen en behoeften van de doelgroep onvoldoende onderzocht zijn  

 

Het college wil op deze inhoudelijke punten graag reageren: 

1. Het minimabeleid heeft als doel om inwoners met een uitkering of laag inkomen in staat te stellen deel 

te nemen aan de maatschappij. De Hilversumpas als onderdeel van het minimabeleid moet het 

makkelijker maken voor inwoners om te participeren. Door sport- en cultuuractiviteiten actief onder 

de aandacht te brengen via de pas, willen we het aantal minima dat meedoet aan sport- en cultuur 

activiteiten verhogen. 

2. De pas is een bewijs dat iemand tot de doelgroep minima behoort. Daarmee kan worden deelgenomen 

aan sport- en cultuuractiviteiten.  

3. De keuze of we voor een algemene Stadspas zouden gaan of voor een specifieke minimapas is al 

eerder gemaakt (Collegevergadering 15 januari 2019 en Raadscommissievergadering 13 februari 

2019). In andere steden zoals Amsterdam en Utrecht wordt ook met een pas uitsluitend voor minima 

gewerkt, en daar wordt door de doelgroep goed gebruik van gemaakt. Inwoners met een laag inkomen 

die niet bekend zijn bij de gemeente krijgen de pas niet actief opgestuurd, maar kunnen hem wel 

aanvragen. 

4. Uiteraard moet de minimapas in eerste instantie voordeel opleveren voor de inwoners. Het scenario 

dat nu gekozen is, zal bijdragen aan een groter aandeel minima dat mee kan doen aan sport- en cultuur 

activiteiten. Het verder ontwikkelen van e-diensten (online aanvraag kunnen indienen) zal zorgen voor 



een verbeterslag in het aanvraagproces. De aanvragen kunnen daardoor sneller worden afgehandeld 

waardoor een inwoner sneller een reactie krijgt op zijn aanvraag. 

5. De behoeften van de doelgroep zijn landelijk in kaart gebracht, en deze informatie wordt lokaal 

aangevuld met input vanuit onder andere de Adviesraad Sociaal Domein en de Cliëntenraad middels 

dit soort adviesmomenten. Het college gaat ervan uit dat dit voldoende inzicht biedt om een goede 

Hilversumpas te implementeren die aansluit bij de behoeften van de doelgroep. 

 

Hoe gaat het proces nu verder?  

De businesscase en het Commissievoorstel Hilversumpas zullen dit najaar in de Raadscommissie 

besproken worden. Als de exacte datum van deze vergadering bekend is, zullen wij u daarover informeren. 

Uw advies zal bijdragen aan de politieke discussie die daar gevoerd zal worden.  

 

Het college wil u hartelijk danken voor uw advies. 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


